



Nomos

Sprachkontakt als Grenzverschiebung



Language – Belonging – Politics

Impacts for a Future of Complex Diversities

Herausgegeben von Prof. Dr. Konstanze Jungbluth,
Prof. Dr. Mônica Savedra und Dr. Rita Vallentin

2022, 273 S., brosch., 59,- €

ISBN 978-3-8487-7031-1

(Border Studies. Cultures, Spaces, Orders, Bd. 6)

in Englisch

www.nomos-shop.de/isbn/978-3-8487-7031-1

Die Beiträge dieses Buches begreifen Sprachen, Gruppen und Zugehörigkeiten als durch soziale, symbolische und räumliche Grenzen bestimmt. Insbesondere in Sprachkontaktsituationen sind sprachliche und soziale Ungleichheiten eng mit sich verändernden Grenzformationen verbunden, die die politische, soziale und sprachliche Anerkennung von Minderheiten fördern oder erschweren können. Dieses Buch bietet kultur- und sprachwissenschaftliche Zugänge zur Grenzforschung, die sich methodisch in Konversationsanalyse, Ethnographie und Linguistic Landscape-Studien verorten. In den Fallstudien aus der Romania plädieren die

Autor:innen für Mehrsprachigkeit als epistemologische Ausgangslage und somit für eine Zukunft sozialer und sprachlicher Diversität.

Mit Beiträgen von

Karolin Breda, M.A.; Prof. Dr. Gredson dos Santos; Dr. Mario Gaio; Prof. Dr. Konstanze Jungbluth; Dr. Giulia Pelillo-Hestermeyer; Dr. Jan Pöhlmann; Prof. Dr. Kanavillil Rajagopalan; Prof. Dr. Mônica Maria Guimarães Savedra; Dr. Reseda Streb und Dr. Rita Vallentin.

Bestell-Hotline +49 7221 2104-260 | Online www.nomos-shop.de
E-Mail bestellung@nomos.de | Fax +49 7221 2104-265 | oder im Buchhandel

Sie haben das Recht, die Ware innerhalb von 14 Tagen nach Lieferung ohne Begründung an Nördlinger Verlagsauslieferung GmbH & Co. KG, Augsburg Str. 67A, 86720 Nördlingen zurückzusenden. Bitte nutzen Sie bei Rücksendungen im Inland den kostenlosen Abholservice. Ein Anruf unter Tel. +49 7221 2104-260 genügt. Unsere Datenschutzbestimmungen finden Sie unter nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung.

Nomos Verlagsgesellschaft
Waldseestraße 3–5 | D-76530 Baden-Baden | www.nomos.de

 Nomos
eLibrary



Nomos

Language Contact as Boundary Shifting



Language – Belonging – Politics

Impacts for a Future of Complex Diversities

Edited by Prof. Dr. Konstanze Jungbluth,
Prof. Dr. Mônica Savedra and Dr. Rita Vallentin

2022, 273 pp., pb., € 59.00

ISBN 978-3-8487-7031-1

(Border Studies. Cultures, Spaces, Orders, vol. 6)

www.nomos-shop.de/isbn/978-3-8487-7031-1

The premise of the contributions to this book is to conceive languages, groups and belonging in terms of social, symbolic and spatial boundaries. In language contact situations especially, linguistic and social inequalities deeply interconnect with shifting boundary formations that can promote or impede the political, social and linguistic recognition of minorities. This book offers a culturally and linguistically informed approach to border and boundary studies using conversation analysis, ethnography and studies of linguistic landscapes in language contact situations in the Romance

world. The book promotes plurilingualism as an epistemological given and thus advocates a future of complex social and linguistic diversity.

With contributions by

Karolin Breda, M.A.; Prof. Dr. Gredson dos Santos; Dr. Mario Gaio; Prof. Dr. Konstanze Jungbluth; Dr. Giulia Pelillo-Hestermeyer; Dr. Jan Pöhlmann; Prof. Dr. Kanavillil Rajagopalan; Prof. Dr. Mônica Maria Guimarães Savedra; Dr. Reseda Streb and Dr. Rita Vallentin.

Hotline for your order +49 7221 2104-260 | Online www.nomos-shop.de
E-Mail orders@nomos.de | Fax +49 7221 2104-265 | or in your local bookstore

You can withdraw from your book order without giving reasons within fourteen days. Simply send your written withdrawal within the given period to: Nördlinger Verlagsauslieferung GmbH & Co. KG, Augsburgstr. 67A, 86720 Nördlingen, Germany or to your bookstore. A withdrawal binds you to return the items. All costs and risks of return are payable by the addressee. You can find our privacy policy online at nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung.

Nomos Verlagsgesellschaft
Waldseestraße 3–5 | D-76530 Baden-Baden | www.nomos.de

 Nomos
eLibrary